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Írásbeli kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Miért nem kapják meg jogos jussukat a kórházak?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapjá n

kérdést kívánok benyújtani Dr . Székely Tamás miniszter úrhoz . A kérdésre a választ írásban

kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

2007. évben először jelenik meg az Országos Egészségbiztosítási Pénztár (OEP)

zárómérlegében 27,4 milliárdos pozitív egyenleg. A 32,2 milliárd hiánnyal tervezett E-ala p

2008-ban is jelentős - várhatóan több tízmilliárd forintos - tervezési különbséget produkált az

állami költségvetés javára . A pénzügyi kormányzat - a korábbi évek gyakorlatával szöge s

ellentétben – a 2007 . évi pénzmaradványt nem engedi az OEP számára felhasználni, amive l

precedenst teremt a vonatkozó törvények és alacsonyabb rend ű jogszabályok be nem

tartására . A költségvetési törvény és a finanszírozási jogszabály az ilyen esetekre vonatkozóa n

az alábbiakat mondja ki:

2007. évre szóló költségvetési tv . 75. § (1): „A LYXII . Egészségbiztosítási alap fejezet 2 .

cím 3. alcím. 1 . Gyógyító-megelőző ellátás jogcím-csoport tartalmazza az E-Alapbó l

finanszírozott egészségügyi ellátások szerz ődésében foglalt feladataira tárgyévbe n

folyósítandó összeget . ”

A pénzügyminiszter hatáskörét az egészségügy finanszírozási szabályait meghatároz ó

43/1999. évi Kományrendelet 5. § (4) bekezdése pontosítja : „A tárgyév utolsó hónapjában a

havi kifizetést követően és az átcsoportosítások után az egyes szakfeladaton még



rendelkezésre álló előirányzat az éves teljesítmény szerint a pénzügyminiszter egyetértéséve l

osztható fel és fizethető ki." Azonban e jogszabály rész csupán a felosztás elveine k

jóváhagyását biztosítja a pénzügyminiszternek, tehát nem írja — s nem is írhatja — felül a

költségvetési törvényt .

Ez végső soron azt jelenti, hogy a kiadási előirányzat az OEP-el szerz ődött egészségügyi

szolgáltatói kört illeti meg. Csak az Országgyűlés adhat felhatalmazást az ettől eltérő

felhasználási gyakorlatra . A törvényes előírásoktól eltérő pénzügyi „megoldás” legaláb b

akkora összeggel csökkenti a hazai egészségügyre fordítható finanszírozási forrásokat, min t

amekkora a kórházak jelenlegi adósságállománya . Ez utóbbi pedig Önöknek a Magyar

Kórházszövetséggel és az Egészségügyi Gazdasági Vezetők Egyesületével közösen végzett

felmérése szerint is megközeliti a 70 milliárd forintot .

Tisztelt Miniszter Úr!

Mikor kapják meg az egészségügyi szolgáltató intézetek a „betegek bőrén” kényszerűen

megtakarított, a jogszabályi előírások szerint nekik járó pénzt? Képviseli-e Ön az ágazatot a

kormányzati szintű tárgyalásokon, ill . a fiskális megszorító akarattal szemben?

A 2008. évi „pénzmaradvány” egy részének a tárgyév végén történt kiosztásakor miér t

„többletpénz"-ről beszélt, amikor pontosan tudja, hogy ez nem az . A gyógyítók jogos

jussának egy részét, a szolgáltatói szerz ődésben foglalt teljesítményük ellenértékének eg y

részét fizette ki.

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2008 . december 18 .

Dr.
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